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Beste HSV bestuurders, 
 
Recent bent u door het bestuur van Sportvisserij Fryslân op de hoogte gesteld van haar 
standpunt over de fusie van de zeven federaties en Sportvisserij Nederland. In deze brief 
wordt echter maar één kant van het verhaal verteld. Wij vinden het belangrijk om ook de 
mening van de andere zes federaties en Sportvisserij Nederland in dit proces met jullie te 
delen. 
 
Doelstelling van het samengaan van de federatieve organisaties en de landelijke 
organisatie was en is altijd geweest om te komen tot een zo sterk mogelijke, eenduidige 
organisatie die de belangen van de sportvisserij in Nederland de komende tientallen jaren 
kan behartigen. Ook uw federatie was hier een voorstander van en heeft zelfs het 
voortouw genomen richting andere federaties om dit proces in gang te zetten. Een besluit 
om te komen tot een voorstel voor een nieuwe gezamenlijke organisatie werd in maart 
2024 unaniem ondersteund. 
 
Het afgelopen jaar is hard aan dit voorstel gewerkt, waarbij geprobeerd is om met alle 
belangen van alle federaties en de daarbij aangesloten verenigingen en sportvissers 
rekening te houden. Met de regionale verschillen in Nederland en acht verschillende 
organisaties kan het niet anders dan dat dit tot een aantal compromissen leidt. Maar wij 
denken dat er nu een voorstel ligt dat de basis legt voor een sterke 
sportvisserijorganisatie. In de bijlage vindt u het voorstel ter informatie. 
 
In het proces is steeds geprobeerd om alle standpunten een plek te geven en te zoeken 
naar oplossingen. De standpunten over het hele land waren soms te afwijkend van de 
wensen van Sportvisserij Fryslân waardoor niet overal aan tegemoet gekomen kon 
worden. Dit heeft niet te maken met een onwrikbare houding van het transitieteam, 
maar vooral met alle input die is opgehaald uit het land bij de regiobijeenkomsten en de 
klankbordgroepen. 
In de klankbordgroep penningmeesters is in goed overleg besproken op welke wijze de 
nieuwe organisatie financieel ingericht moet worden. Hierbij is de Friese wens om voor de 
realisatie van voorzieningen de huidige werkwijze te blijven volgen ook besproken. 
Besloten is dat dit in Friesland kan worden voortgezet. 
 
Ook is in de afgelopen maanden zeer intensief overleg geweest met de voorzitters van 
alle federaties in hun rol als klankbord. Dit waren stevige gesprekken waarin op 
verschillende onderdelen knopen zijn doorgehakt. Vanuit Sportvisserij Fryslân werden 
voorstellen gedaan voor onder meer een andere organisatiestructuur. Een deel hiervan is 
overgenomen. Er is veel meer verantwoordelijkheid komen te liggen bij de 
regiomanagers. Ook op het gebied van het delen van viswater zat de federatie anders in 
de gesprekken. Hieronder volgt op beide inhoudelijke onderdelen een toelichting. 
 
 
Visrechten 
Wij streven net als Sportvisserij Fryslân naar het delen van zoveel mogelijk viswater in 
Nederland. Over de visrechten is het standpunt van Fryslân altijd helder geweest: 
‘Iedereen moet statutair worden verplicht om al het beschikbare viswater te delen’. Dit is 
voor verschillende federaties niet haalbaar, omdat er niets over is opgenomen in de 
huidige statuten. De daar aanwezige hengelsportverenigingen zullen geen akkoord geven 
op een dergelijke strenge lijn. Om draagvlak te behouden is aansluiting gezocht bij het 



 
 
gezamenlijk opgestelde Strategisch Kader. Hierin zijn op voorspraak van Sportvisserij 
Fryslân teksten opgenomen over delen van viswateren. 
In de statuten van de nieuwe Sportvisunie is opgenomen dat alle Nederlandse vaarwegen 
en meren en plassen groter dan 50 hectare gedeeld moeten worden, tenzij er een 
duidelijk aantoonbare uitzondering is. Een veel voorkomende uitzondering is de 
beperking die de eigenaar van de visrechten oplegt aan de huurder. Daarnaast zullen 
hengelsportverenigingen die hun water delen in de nieuwe Sportvisunie meer voordelen 
ontvangen. Dit is een duidelijke stap vooruit ten opzichte van de huidige situatie. Wij zijn 
van mening dat het percentage gedeeld water hiermee verder zal toenemen. Je kunt het 
ook omdraaien: dit extra water wordt niet ingebracht als de fusie niet doorgaat. We 
kunnen met deze stap alleen maar winnen ten opzichte van de huidige situatie. 
 
 
Aansturing organisatie  
Voor de aansturing van de organisatie zijn door de inbreng van Sportvisserij Fryslân 
verschillende aanpassingen gedaan en opgenomen in het fusieplan. Zo zullen de 
medewerkers Verenigingsadvies, Wedstrijden, Jeugd en Maatschappij niet landelijk, maar 
door de regiomanager worden aangestuurd. Er bleef alleen nog een verschil van mening 
over voor de aansturing van de medewerker Vis & Water. Er is Sportvisserij Fryslân de 
toezegging gedaan dat in ieder geval de eerste drie jaar deze medewerker door de 
regiomanager in Friesland zal worden aangestuurd. Voor de andere zes federaties zullen 
de medewerkers Vis & Water landelijk worden aangestuurd. 
 
Bij het voorstel om te komen tot één nieuwe sportvisserijorganisatie zijn de belangen van 
alle 125 medewerkers altijd een belangrijk onderwerp geweest. Daarom is in een 
vroegtijdig stadium aangegeven dat voor alle medewerkers een plek is in de nieuwe 
organisatie. Ook is een gezamenlijke medezeggenschap ingesteld die volgens de 
wettelijke procedures betrokken is. Het overgrote deel van de medewerkers is positief 
over een samengaan van de organisaties. Vanzelfsprekend spelen in dit soort ingrijpende 
veranderingen ook persoonlijke vragen en soms ook onzekerheden. De gezamenlijke 
medezeggenschap heeft inmiddels een positief advies afgegeven. 
 
 
Het gewenste maatwerk voor Friesland 
Aan het eind van de laatste regio-avond in Joure werd op voorspraak van HSV 
Leeuwarden aangegeven dat er wel de bereidheid is om samen te gaan, maar wel onder 
‘huwelijkse’ voorwaarden. Hierop is toen ter plaatse positief gereageerd. Het ging hierbij 
onder meer om de verantwoordelijkheid voor de Friese bijvangstregeling en de financiële 
participatie van hengelsportverenigingen in de aanleg en het onderhoud van 
voorzieningen onder de verantwoordelijkheid van de regiomanager in Friesland te 
brengen. Dit verzoek is gehonoreerd en was in overleg met de manager van Sportvisserij 
Fryslan opgenomen in het Algemeen Reglement.  
 
Uw federatiebestuur heeft ervoor gekozen om het fusievoorstel niet te ondertekenen 
waardoor het voorstel met het plan, de statuten en de reglementen niet in de ALV van uw 
federatie kan worden voorgelegd. Dit betekent dat Sportvisserij Fryslân op dit moment 
helaas geen onderdeel vormt van het fusieplan dat voorligt. De reden die uw bestuur 
hiervoor aanvoert is dat met ondertekening het bestuur zich bindt aan de plannen. In het 
fusievoorstel is echter nadrukkelijk opgenomen dat het aan de ALV van de federaties is 
om hierover te besluiten. Daarnaast is formeel bij monde van de voorzitter van 
Sportvisserij Nederland gezegd dat uw federatiebestuur op geen enkele wijze ter 
verantwoording kan worden geroepen voor een negatief stemadvies of een negatieve 
uitkomst van een eventuele stemming. Het bestuur van Sportvisserij Fryslân was dus niet 



 
 
gebonden aan het voorstel bij ondertekening. Het betreft hier mogelijk een verschil van 
inzicht met grote gevolgen voor het eventuele democratische proces voor de aangesloten 
verenigingen. De mogelijkheid om te stemmen voor of tegen de fusie is u zo feitelijk 
ontnomen, hetgeen wij zeer betreuren. Want wij hechten aan goede 
verenigingsdemocratie waarbij de leden het laatste woord hebben.  
In het definitieve fusievoorstel zijn de aanpassingen voor specifiek Sportvisserij Fryslân 
eruit gehaald, omdat de federatie geen fusiepartner meer is. 
 
Uw federatiebestuur heeft besloten om met Sportvisserij Fryslân onafhankelijk door te 
gaan. Dit kan ook voor uw hengelsportvereniging gevolgen hebben. Denk hierbij aan het 
beëindigen van de landelijke diensten zoals bijvoorbeeld de VISpas en Ledenservice en 
het meedoen aan nationale en internationale wedstrijden. In de bijlage die toegevoegd is 
ziet u de voorbeelden van diensten. Een ander gevolg van dit besluit is dat het vissen in 
wateren in de landelijke lijst, die buiten de Friese federatieve grenzen vallen, door leden 
van uw HSV niet meer mogelijk is. Ook hierover wordt u tijdig geïnformeerd. Natuurlijk 
kunt u als HSV rechtstreeks aansluiten bij de Sportvisunie, consequentie hiervan is wel 
dat u naast de afdracht aan uw federatie, ook een afdracht heeft voor de Sportvisunie. 
 
 
Tot slot 
Via deze brief willen wij duidelijk maken dat wij het zeer betreuren dat het bestuur van 
Sportvisserij Fryslân op dit moment niet mee kan of wil in de fusie. Het is onze 
overtuiging dat de hengelsport gebaat is bij één slagvaardige organisatie die op lokaal en 
regionaal niveau nuance kan aanbrengen en haar eigen kleur behoudt en op landelijk 
niveau de uitdagingen het hoofd kan bieden. Daar hoort Friesland ook bij en bij een 
dergelijke organisatie zijn Friese sportvissers ook gebaat. 
Eind mei besluiten de andere zes federaties hopelijk positief over de Sportvisunie, 
gevolgd door een besluit eind juni in de ALV van Sportvisserij Nederland. Wij geloven 
absoluut dat dit de juiste stap is voor de hengelsportverenigingen en met name alle 
sportvissers aan de waterkant. Om zo ook in de toekomst onze mooie sport veilig te 
stellen. 
 
Deze brief willen we afsluiten met de mededeling dat onze deur nu en in de toekomst 
altijd open staat voor Friese verenigingen en haar leden. Daarnaast zal Sportvisserij 
Nederland zich, voor zover mogelijk in de nieuwe situatie, houden aan haar eerdere 
toezeggingen. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
 
Marjan van Kampen 
Voorzitter Sportvisserij Nederland 
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